
Zápis z 14. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 24. dubna 2023 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 24. 4. 2023 
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc, Hynaisova 
10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 51 členů zastupitelstva kraje, 4 členové byli 
nepřítomni. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Radek Brázda, Radim Fiala, Jaroslav Horák 
a Daniel Vitonský. 
 
V úvodu zasedání nebyli přítomni: Matouš Pelikán (příchod 10:02 hod.) a Martin Eliáš 
(příchod 10:10 hod.). 
 
Zasedání nebyl v čase 10:07 – 11:30 hod. přítomen Miroslav Žbánek z důvodu účasti 
na konferenci tajemníků městských a obecních úřadů ČR. 
 
Zasedání předčasně opustili: Miroslava Ferancová (odchod 11:00 hod.), Zdeněk 
Šestořád (odchod 11:41 hod.) a Irena Blažková (odchod 12:17 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Josef Suchánek (předsedající). 
 
 
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
Josef Suchánek zahájil zasedání zastupitelstva. Úvodem připomněl, že v souladu 
s platným Jednacím řádem ZOK je ze zasedání zajištěn on-line přenos a pořizován 
audiovizuální záznam pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Také je pořizován 
zvukový záznam pro účely zápisu ze zasedání. 
Upozornil, že v audiovizuálním záznamu budou anonymizovány případné osobní 
údaje a citlivé údaje třetích osob, které při jednání zastupitelstva zaznějí při 
projednávání jednotlivých bodů. Tato automatická anonymizace se nevztahuje na 
osobní údaje členů zastupitelstva či jiných úředních osob, ani osob z řad veřejnosti, 
které aktivně na zastupitelstvu vystupují. Přítomné osoby mají právo na námitku proti 
takovému zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu 
a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu 
upravena. Vše proběhne dle platného Jednacího řádu ZOK, který je k dispozici 
na webových stránkách OK a také u prezence zasedání. 
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny je v danou chvíli přítomno 49 členů zastupitelstva 
Počet přítomných členů zastupitelstva upřesnil na 50, jelikož na místě zahlédl později 
příchozího pana zastupitele M. Pelikána.  
 
Sdělil, že pro přesnou informaci o počtu přítomných v sále bude provedena prezence 
pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním. U prezence všichni obdrželi 
přenosné hlasovací jednotky. Cvičné hlasování spustí obsluha hlasovacího zařízení. 
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Hlasuje se po zaznění gongu. Po zkušenostech z minulých zasedání doporučil 
hlasovat s prodlevou 2–3 vteřin po zaznění gongu. Zahájil cvičné hlasování (Hlasování 
č. 1). 
 
Konstatoval, že přihlášeno je dle systému 50 členů ZOK. Jednání je tak přítomna 
nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva.  
 
Připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu zasedání 
pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu je možno 
se přihlásit do ukončení diskuze. 
 
Určil zapisovatelkami Anetu Seidlovou a Vendulu Staškovou. Hlasovací zařízení pro 
dnešní zasedání obsluhuje a hlasování spouští Luděk Niče, kterého rovněž určil 
hlavním skrutátorem. 
 
Josef Suchánek požádal předsedy klubů zastupitelstva o nominace ověřovatelů 
zápisu ze zasedání. Upozornil, že zápis z dnešního zasedání je nutné ověřit do čtvrtka 
4. 5. 2023. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
- SPD   Martin Jirotka 
- ANO 2011  Jana Konvičková   
- ODS   Marta Husičková  
- Spojenci – KpOK Hana Vacková  
- PirSTAN  Martin Eliáš  
 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdrželi se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
Josef Suchánek uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude v případě 
potřeby zvolena mandátová a volební komise. 
 
K zápisu z jednání ZOK ze dne 20. 2. 2023 nebyly vzneseny žádné námitky, v souladu 
s Jednacím řádem ZOK se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 20. 2. 2023:  

K bodu 52 – Poskytnutí daru – humanitární pomoci oblastem postiženým 
zemětřesením v Turecku a Sýrii vznesl dotaz Miroslav Žbánek, jestli součástí 
záchranného týmu, který se vrátil z postižených oblastí, byli záchranáři z našeho kraje. 
Písemné stanovisko bylo M. Žbánkovi zasláno dne 2. 3. 2023 a ve stejný den také 
všem členům zastupitelstva na vědomí (rozesílal Luděk Niče, vedoucí odboru kancelář 
hejtmana). 
 
Jiné požadavky na únorovém zasedání nebyly vzneseny. 
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Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Josef Suchánek: Podkladové materiály byly zastupitelům k dispozici v aplikaci 
Předlohy od 6. 4. 2023 – šlo o body projednané do schůze Rady Olomouckého kraje 
(ROK) 5. 4. 2023. Od 6. 4. 2023 byly podkladové materiály k dispozici také občanům 
ve veřejné mobilní aplikaci a na webu OK.  
Dodatečně předkládané body byly v aplikaci Předlohy k dispozici od 18. 4. 2023. 
Součástí dodatečně zasílaných materiálů byl také doplněný návrh programu, který byl 
od 18. 4. 2023 zveřejněn na úřední desce a webových stránkách kraje. Všechny 
dodatečné materiály byly rovněž k dispozici občanům od 18. 4. 2023, a to jak ve 
veřejné mobilní aplikaci, tak na webových stránkách. Ve zveřejněném 
písemném programu jsou obsahově podobné body navrženy ke sloučené rozpravě 
a hlasování. Kdykoliv v průběhu zasedání však lze dle jednacího řádu hlasovat o jiném 
pořadí projednávání bodů. 
 
S ohledem na materiál č. 9.3., kde bude schvalováno zapojení použitelného zůstatku 
rozpočtu r. 2022, požádám o přesun materiálu č. 6 (Program na podporu JSDH 2023) 
až za bod 9.3. z důvodu využití přebytku právě pro dotační titul (DT) vyhodnocený 
v bodu 6. 
 
Vyzval zastupitele k připomínkám k navrženému postupu. Nebyly vzneseny žádné 
připomínky k předloženému programu a doporučenému postupu hlasování.  
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

Sloučení rozpravy k bodům 4. – 4.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – 

personální záležitosti výborů 

4. Personální záležitosti Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva Olomouckého 

kraje 

4.1. Personální záležitosti Finančního výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje  - 

materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 5. – 5.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – zápisy 

výborů 

5. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

5.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor pro 

výchovu, vzdělávání a zaměstnanost - materiál bude předložen dodatečně 

6. Program na podporu JSDH 2023 – vyhodnocení dotačního titulu č. 13_02_01 

7. Program na podporu JSDH 2023 – vyhodnocení dotačního titulu č. 13_02_02 
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8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů a pobočných 

spolků hasičů Olomouckého kraje 2023, DT č. 13_01_2 – revokace 

Sloučení rozpravy k bodům 9.1. – 9.2.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – 

rozpočet OK 2023 

9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny 

9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů 

9.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů – DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – zapojení použitelného zůstatku a návrh 

na jeho rozdělení 

Sloučení rozpravy k bodům 10.1. – 10.5.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK 

– majetkoprávní záležitosti 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

10.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku - materiál bude 

předložen dodatečně 

10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku - materiál 

bude předložen dodatečně 

10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

10.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

– DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 11. – 13., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP 

2023 doprava 

11. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 

dopravních hřišť 2023 – vyhodnocení       

12. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 – 

vyhodnocení 
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13. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 

a budování přechodů pro chodce 2023 – vyhodnocení 

14. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 

vlaky mezi Olomouckým a Jihomoravským krajem  

Sloučení rozpravy k bodům 15. – 20., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP 

2023 sport 

15. Dotační program 06_06_Program na podporu investičních akcí v oblasti sportu 

– technické a sportovní vybavení sportovních a tělovýchovných zařízení 

v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení 

16. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí sportovních 

zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2023 – vyhlášení 

17. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 

2023, dotační titul 06_02_01 Podpora sportovních akcí 1. kolo – vyhodnocení 

18. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 

2023, dotační titul 06_02_03_Podpora reprezentantů ČR z Olomouckého kraje 

– vyhodnocení 

19. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 

sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 

2023 – vyhodnocení 

20. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém 

kraji v roce 2023 – revokace vyhodnocení 

21. Smlouva o vypořádání závazků mezi Olomouckým krajem a Sport Management 

s.r.o. 

Sloučení rozpravy k bodům 22. – 25., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP 

2023 kultura 

22. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 

2023 – vyhodnocení  

23. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých profesionálních souborů 

v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení  

24. Dotační program 05_03_Program na podporu pořízení drobného majetku 

v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení  

25. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 

2023 – vyhodnocení 

26. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury  
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27. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním programu 

„Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 

Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým krajem a obcí Velké Kunětice  

28. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí za rok 2023 – 

vyhlášení  

29. Memorandum o spolupráci při realizaci akce „Bečva PPO Troubky“ - materiál 

bude předložen dodatečně 

30. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 

31. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Olomouckém kraji za 

školní rok 2021/2022 

32. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního vzdělávání, 

výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení 

Sloučení rozpravy k bodům 33. – 34., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP 

2023 zdravotnictví 

33. Dotační program 10_03_Program pro vzdělávání ve zdravotnictví v roce 2023 

– vyhlášení 

34. Dotační program 10_01_Program na podporu zdraví a zdravého životního stylu 

v roce 2023, DT 10_01_02_Podpora významných aktivit v oblasti zdravotnictví 

– vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

35. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti sociální   

36. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu Olomouckého kraje 

v oblasti sociální   

37. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2023 – vyhodnocení  

38. Aktualizace plánu investic na rok 2023  - materiál bude předložen dodatečně 

39. Projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů ke schválení 

financování 

Sloučení rozpravy k bodům 40. – 41., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP 

v oblasti strategického rozvoje 

40. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 2023 – 

vyhodnocení 

41. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2023 – 

vyhodnocení 

42. Implementace Strategie rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje  

43. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického rozvoje 
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44. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních 

vztahů – vyhodnocení  

45. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu a vnějších 

vztahů  

Sloučení rozpravy k bodům 46. – 47., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – 

dodatky v oblasti cestovního ruchu 

46. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 mezi Olomouckým 

krajem a obcí Vernířovice  

47. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci 

mezi Olomouckým krajem a Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu  

48. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 

2023, dotační titul 06_02_04_Podpora mládežnických reprezentantů ČR (do 

21 let) z Olomouckého kraje – vyhodnocení 

49. Smlouva č. 78S/2023 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního fondu 

dopravní infrastruktury na rok 2023 - materiál bude předložen dodatečně 

50. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním programu 

Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2022 mezi Olomouckým krajem a obcí 

Troubelice - materiál bude předložen dodatečně 

51. Dodatek ke zřizovací listině příspěvkové organizace v oblasti kultury - materiál 

bude předložen dodatečně 

52. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální - materiál 

bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 53. – 54., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – 

dodatky v oblasti životního prostředí 

53. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním programu 

„Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 

Olomouckého kraje 2021“- mezi Olomouckým krajem a Kanalizace ČOV 

svazek obcí Pěnčín – Laškov: stavba „Obec Pěnčín – stoková síť“ - materiál 

bude předložen dodatečně 

54. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním programu 

„Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské  infrastruktury na území 

Olomouckého kraje 2021“- mezi Olomouckým krajem a Kanalizace ČOV 
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svazek obcí Pěnčín – Laškov: stavba „Obec Laškov-ČOV  a stoková síť“ - 

materiál bude předložen dodatečně 

55. Nominace do dozorčí rady Servisní společnosti odpady Olomouckého kraje, 

a.s.  - materiál bude předložen dodatečně 

56. Organizační a finanční zabezpečení soutěží a přehlídek v Olomouckém kraji - 

materiál bude předložen dodatečně 

57. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství  - materiál bude 

předložen dodatečně 

58. Různé 

59. Závěr 

 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K předloženému programu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Hlasování o předloženém programu včetně sloučené rozpravy k bodům dle 
předloženého návrhu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/1/2023 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval o předloženém materiálu dle 
návrhu usnesení.   
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/2/2023 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Dne 18. 4. 2023 byla zastupitelům k dispozici v aplikaci Předlohy NOVÁ VERZE materiálu 
č. 3 – doplněna příloha č. 4 (Usnesení ze 79. schůze ROK ze dne 5. 4. 2023). Ve stejném 
termínu byla nová verze materiálu k dispozici veřejnosti. 
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Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál obsahující 
schválená usnesení ROK za uplynulé období. Usnesení ze 17. 4. 2023 bylo 
zastupitelům předloženo na stůl. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/3/2023 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
Dalibor Horák nahlásil hejtmanovi technický problém s hlasováním, jeho záměrem 
bylo hlasovat pro návrh. 
 
Oprava hlasování č. 5: 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
 
 
 

4. Personální záležitosti Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Olomouckého kraje 
4.1. Personální záležitosti Finančního výboru Zastupitelstva 
Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. V materiálu č. 4 je předložen návrh klubu 
zastupitelů Spojenci – Koalice pro Olomoucký kraj na odvolání člena Výboru pro 
regionální rozvoj ZOK pana Tomáše Pejpka a zvolení nové členky paní Evy Lebedové. 
Materiál č. 4.1. obsahuje informaci na vědomí o rezignaci Františka Horáka na funkci 
předsedy Finančního výboru ZOK (V-F) z důvodu neslučitelnosti funkcí v Národní 
sportovní agentuře. Je předložen návrh na volbu pana Matouše Pelikána novým 
předsedou V-F. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení bodu č. 4 byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům 
promítána – vypuštěna část usnesení č. 4 – nadbytečný úkol vyhotovit nové člence 
dekret o zvolení. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 4 a 4.1.: 
4. Personální záležitosti Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Olomouckého kraje – UZ/14/4/2023 
4.1. Personální záležitosti Finančního výboru Zastupitelstva Olomouckého 
kraje – UZ/14/5/2023 
 
Přítomno 51, pro 38, proti 1, zdržel se 11, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 6 
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5. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
5.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor 
pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – seznámil zastupitele se zápisy ze zasedání 
výborů ZOK předloženými v přílohách materiálů č. 5 a 5.1. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 5 a 5.1.: 
5. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
UZ/14/6/2023 
5.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor pro 
výchovu, vzdělávání a zaměstnanost – UZ/14/7/2023 
 
Přítomno 51, pro 44, proti 0, zdržel se 5, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 7 
 
 
 

7. Program na podporu JSDH 2023 – vyhodnocení dotačního titulu 
č. 13_02_02 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený DT – jedná se 
o dotace obcím na pořízení nových cisternových automobilových stříkaček 
a dopravních automobilů. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/9/2023 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů 
a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2023, DT č. 13_01_2 – 
revokace 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. V materiálu je předložena revokace 
původního usnesení zastupitelstva z důvodu úpravy účelu použití dotace. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/10/2023 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
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9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – DODATEK 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
9.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Na úvod předeslal, že V-F je od 6. 4. 2023 
bez předsedy. Nový předseda byl zvolen v předešlém bodě č. 4.1. Řízením výboru, 
který projednával následující ekonomické body č. 9.1.–9.3. byl pověřen pan Zdeněk 
Potužák, který však není členem ZOK. Přítomna na jednání V-F byla rovněž paní 
zastupitelka Jana Konvičková, kterou požádal o okomentování výstupů z pohledu 
výboru. 
 
Jana Konvičková informovala o zasedání V-F, které se konalo 19. 4. 2023, na němž 
byly projednány předmětné body č. 9.1.–9.3. včetně bodů projednaných na ROK dne 
17. 4. 2023. Jedná se o body týkající se rozpočtových změn, které byly konzultovány 
přímo na V-F. Sdělila, že se např. řešila problematika zvýšení příspěvků pro 
příspěvkové organizace, kde musí probíhat kontroly dle zákona č. 406/2000 Sb.,  
o hospodaření energií. Další dva body (č. 9.2. a 9.2.1.) se týkaly splátky úvěru na 
financování oprav, investic a projektů, kde bude letošního roku končit úvěr a nyní 
zůstává ke splacení 409,4 mil. Kč. Poslední bod (č. 9.3.) se týká zapojení částí 
použitelného zůstatku na účtech OK, kde se zapojuje 96,6 mil. Kč, a to na navýšení 
některých DT a na investiční akce, jako jsou energeticky úsporná opatření. Také 
zmínila proběhlou diskuzi na téma, kdy část finančních prostředků, které nebyly 
zapojeny v rozpočtu na rok 2023 a budou v rámci závěrečného účtu na rok 2022 
nezapojené, ponechá vedení OK do návrhu rozpočtu na rok 2024. Závěrem dodala, 
že všechna navrhovaná usnesení byla V-F přijata. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 9.1.–9.2.1.: 
9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – UZ/14/11/2023 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – DODATEK – 
UZ/14/12/2023 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/14/13/2023 
9.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – DODATEK – UZ/14/14/2023 
 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 10 
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9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – zapojení použitelného zůstatku 
a návrh na jeho rozdělení 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Materiál řeší navýšení rozpočtu o volné 
finanční prostředky na účtu ke konci minulého roku, ve výši 96,6 mil. Kč. Připomněl, 
že se jedná o část finančních prostředků, které nebyly zahrnuty do rozpočtu na letošní 
rok, a jejich tvorba byla dána především z přeplňovaných daňových příjmů.   
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/15/2023 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

6. Program na podporu JSDH 2023 – vyhodnocení dotačního titulu  
č. 13_02_01 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Představil materiál, ve kterém se poprvé 
aplikuje zapojení zůstatku rozpočtu do konkrétní podoby. Jedná se o vyhodnocení 
žádostí obcí na vybavení a zajištění akceschopnosti jednotek sborů dobrovolných 
hasičů. Z dotace je umožněno provést opravy požární techniky, pořídit novou techniku 
nebo vybavení, vše do majetku obce.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/8/2023 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 
 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
10.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK 
10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 
10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK 
10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku 
10.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku – DODATEK 
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Josef Suchánek uvedl body 10.1.–10.5.1. Majetkoprávní záležitosti a okomentoval 
předložené materiály dle návrhů usnesení. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 10.1.–10.5.1.: 
10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – UZ/14/16/2023 
10.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/14/17/2023 
10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
UZ/14/18/2023 
10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
UZ/14/19/2023 
10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 
– DODATEK – UZ/14/20/2023 
10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
UZ/14/21/2023 
10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/14/22/2023 
10.5.1. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku – DODATEK – UZ/14/23/2023 
 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 13 
 
 
 

11. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení 
dětských dopravních hřišť 2023 – vyhodnocení       
12. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 
– vyhodnocení 
13. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2023 – vyhodnocení 
 
Michal Zácha před uvedením sloučených bodů pozval k řečnickému pultu nového 
ředitele Správy silnic Olomouckého kraje (SSOK) pana Davida Štěpánka, aby se 
přítomným představil. Uvedl, že pan ředitel nastoupil na základě výběrového řízení do 
funkce dne 1. 3. 2023. Také informoval o situaci v SSOK, kde zafungovala dvojí 
valorizace důchodů, tzn., že spousta kolegů odešla do penze, tedy v následujících 
dnech bude probíhat několik výběrových řízení na personální obsazení organizace  
a další úkony. 
 
David Štěpánek, ředitel SSOK, představil svoje předchozí kariérní působení – téměř 
20 let se pohybuje v manažerských pozicích. Začínal jako zástupce vedoucího na 
dálničním oddělení, kde dále pracoval jako vedoucí. Posledních 13 let pracoval na 
pozici vedoucího dopravního inspektorátu v Přerově, kde měl kromě procesních 
legislativních postupů na starost i oblast dopravního inženýrství – realizace 
nejrůznějších dopravně-inženýrských opatření. Shrnul, že se jedná o letitou praxi 
v oblasti silničního hospodářství a výkonu státní správy při dohledu nad BESIP. 
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Dále se vyjádřil k dosavadnímu dvouměsíčnímu působení v SSOK. Poznamenal, že 
organizaci přebíral v době poměrně značné personální nouze – jedná se zejména 
o chybějící zaměstnance na stěžejních pozicích technickohospodářských pracovníků. 
Z úkolů, které jej čekají, zmínil čerstvě schválený provozní plán organizace a převod 
finančních prostředků Státního fondu dopravní infrastruktury (SFDI). Dále komentoval 
procesní postupy probíhajících investičních akcí a jejich financování. Závěrem 
k provozu organizace doplnil informace k nákupnímu systému a formě zadávacích 
řízení, jež využívají. 
 
Josef Suchánek poděkoval panu řediteli za jeho prezentaci a předal slovo 
předkladateli sloučených bodů č. 11–13. 
 
Michal Zácha uvedl body týkající se vyhodnocení dotačních programů (DP) v oblasti 
dopravy. Okomentoval předložené DP – počet přijatých a hodnocených žádostí  
o dotaci, výši alokovaných prostředků a návrh na poskytnutí dotace žadatelům. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 11–13: 
11. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2023 – vyhodnocení – UZ/14/24/2023       
12. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2023 – 
vyhodnocení – UZ/14/25/2023 
13. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2023 – vyhodnocení – UZ/14/26/2023 
 
 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 14 
 
 
 

14. Dodatek č. 5 ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Jihomoravským krajem  
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Jedná se o dodatek, který zahrnuje ujednání na 
rok 2023. OK by měl Jihomoravskému kraji uhradit částku převyšující 360 tis. Kč  
a Jihomoravský kraj OK částku, která převyšuje 19 mil. Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/27/2023 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 



 15 

 

15. Dotační program 06_06_Program na podporu investičních akcí  
v oblasti sportu – technické a sportovní vybavení sportovních  
a tělovýchovných zařízení v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení 
16. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí 
sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2023 – vyhlášení 
17. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém 
kraji v roce 2023, dotační titul 06_02_01 Podpora sportovních akcí 1. kolo 
– vyhodnocení 
18. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém 
kraji v roce 2023, dotační titul 06_02_03_Podpora reprezentantů ČR  
z Olomouckého kraje – vyhodnocení 
19. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby  
a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní 
agentury v roce 2023 – vyhodnocení 
20. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti  
v Olomouckém kraji v roce 2023 – revokace vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Seznámil přítomné s uvedenými body týkajícími 
se DP v oblasti sportu a okomentoval předložené materiály dle návrhů usnesení.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
František Jura nahlásil možný střet zájmů v rámci projednávaných bodů č. 15–20. 
 
Michal Zácha nahlásil možný střet zájmů v rámci projednávaných bodů č. 17 a 19  
a dodatečně v rámci projednaného bodu č. 13. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V usnesení bodu č. 15 byla provedena technická oprava – v části usnesení č. 4 byl 
vypuštěn nadbytečný text „o dotaci nad 200 000 Kč a“. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 15–20: 
15. Dotační program 06_06_Program na podporu investičních akcí v oblasti 
sportu – technické a sportovní vybavení sportovních a tělovýchovných zařízení 
v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhlášení – UZ/14/28/2023 
16. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí sportovních 
zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2023 – vyhlášení – UZ/14/29/2023 
17. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji 
v roce 2023, dotační titul 06_02_01 Podpora sportovních akcí 1. kolo – 
vyhodnocení – UZ/14/30/2023 
18. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji 
v roce 2023, dotační titul 06_02_03_Podpora reprezentantů ČR z Olomouckého 
kraje – vyhodnocení – UZ/14/31/2023 
19. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 
sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 2023 
– vyhodnocení – UZ/14/32/2023 
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20. Dotační program 06_01_Program na podporu sportovní činnosti  
v Olomouckém kraji v roce 2023 – revokace vyhodnocení – UZ/14/33/2023 
 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 16 
 
 
 

21. Smlouva o vypořádání závazků mezi Olomouckým krajem a Sport 
Management s.r.o. 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Jedná se o uzavření smlouvy dle přílohy  
č. 1 usnesení z důvodu drobného administrativního pochybení odboru. V registru 
smluv došlo k nesprávnému zveřejnění tzv. metadat smlouvy, kde nebyla zveřejněna 
celková částka poskytnuté dotace, nýbrž pouze její část. Po konzultaci v rámci úřadu 
je předložen materiál tak, aby mohli narovnat a dát do pořádku věci, které souvisí  
s přidělením dotace. 
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/34/2023 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
 
 
 

22. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém 
kraji v roce 2023 – vyhodnocení  
23. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých 
profesionálních souborů v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení  
24. Dotační program 05_03_Program na podporu pořízení drobného 
majetku v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení  
25. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém 
kraji v roce 2023 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek. Okomentoval materiály týkající se vyhodnocení DP 
v oblasti kultury. Informoval o navýšení alokace u DP podpory kultury v OK v roce 2023 
na 23,6 mil. Kč. U DP na podporu stálých profesionálních souborů v OK v roce 2023 
dochází k navýšení o 500 tis. Kč. V DP na podporu pořízení drobného majetku v oblasti 
kultury v OK v roce 2023 byla původní alokace 1 mil. Kč navýšena o 224 tis. Kč  
a u DP památkové péče v OK v roce 2023 se jedná o navýšení o 400 tis. Kč. 
Dále nahlásil možný střet zájmů z důvodu členství v dozorčí radě Výstaviště Flora. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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V usnesení bodu č. 25 byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům 
promítána – v části usnesení č. 5 byla formulace a text „rozhoduje o nevyhovění 
žádostem“ nahrazena formulací „nevyhovuje žádostem“. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 22–25: 
22. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji  
v roce 2023 – vyhodnocení – UZ/14/35/2023 
23. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých profesionálních 
souborů v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení – UZ/14/36/2023 
24. Dotační program 05_03_Program na podporu pořízení drobného majetku 
v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2023 – vyhodnocení – UZ/14/37/2023 
25. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji  
v roce 2023 – vyhodnocení – UZ/14/38/2023 
 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 18 
 
 
 

26. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek. Sdělil informace k materiálu obsahující návrh na 
nevyhovění žádosti o poskytnutí dotace žadateli Náboženská obec Církve 
československé husitské v Olomouci-Hodolanech. Žádost byla projednána také  
v Komisi pro kulturu a památkovou péči ROK. S názorem komise se následně 
ztotožnila ROK.  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům promítána – 
v části usnesení č. 1 byla formulace a text „rozhoduje o nevyhovění žádosti“ nahrazena 
formulací „nevyhovuje žádosti“. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/39/2023 
Přítomno 51, pro 42, proti 0, zdržel se 6, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 
 

27. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v dotačním programu „Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“ mezi 
Olomouckým krajem a obcí Velké Kunětice  
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. V materiálu je předložen ke schválení dodatek 
k veřejnoprávní smlouvě s obcí Velké Kunětice. Obec získala dotaci na 
odkanalizování, ale následně vyvstaly nepředvídatelné práce navíc, čímž se dostala 
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do časového skluzu. Z tohoto důvodu obec požádala o dodatek ke smlouvě na 
prodloužení termínů realizace i vyúčtování.  
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/40/2023 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
 
 

28. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí za 
rok 2023 – vyhlášení  
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Okomentoval materiál týkající se vyhlášení 
tradiční akce Ceny OK za přínos v oblasti životního prostředí na rok 2023. Jedná se  
o udělení cen ve třech hlavních kategoriích – cena za významný počin, cena za 
dlouhodobý přínos a cena za významný počin v separaci a recyklaci odpadů. Vyzval 
přítomné, aby případně dodali nominanty na laureáty ceny, aby měla odborná porota 
z čeho vybírat. 
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/41/2023 
Přítomno 50, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 
 
 
 

29. Memorandum o spolupráci při realizaci akce „Bečva PPO Troubky“ 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Podal informace k memorandu o spolupráci na 
vybudování protipovodňových opatření a na vypracování dokumentace ke stavebnímu 
povolení. Dále zmínil i spolupráci při realizaci akce. 
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/42/2023 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 
Aleš Jakubec nahlásil hejtmanovi technický problém s hlasováním, jeho záměrem 
bylo hlasovat pro návrh. 
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Oprava hlasování č. 22: 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
 
 
 

30. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. V materiálu jsou předloženy ke schválení 
dodatky ke zřizovacím listinám příspěvkových organizací. Jedná se o Střední 
průmyslovou školu elektrotechnickou a Obchodní akademii Mohelnice, kde se mění 
název. Dále u příspěvkových organizací Střední škola, základní škola a Mateřská škola 
Prostějov a Základní umělecká škola Miloslava Stibora v Olomouci se mění vymezení 
majetku, které je popsáno v přílohách materiálu.  
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/43/2023 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 

31. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Olomouckém 
kraji za školní rok 2021/2022 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Uvedl bod týkající se každoročního schválení 
výroční zprávy o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v OK. Tato zpráva je důležitá pro 
ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, které zpracovává Výroční zprávu o stavu 
a rozvoji vzdělávací soustavy ČR. Materiál obsahuje všechny naše školy a školská 
zařízení, kterých je přes 600. Nejedná se jen o ty, které zřizuje kraj, ale i obce  
a soukromé subjekty. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/44/2023 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
 
Hana Vacková nahlásila hejtmanovi technický problém s hlasováním – vypnutí 
hlasovací jednotky, jejím záměrem bylo hlasovat pro návrh. 
 
Oprava hlasování č. 24: 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
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32. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního 
vzdělávání, výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2023 – 
vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec – jedná se o schválení DP na podporu 
environmentálního vzdělávání, výchovy a osvěty v OK. Částky do 200 tis. Kč byly 
schváleny radou, částky nad 200 tis. Kč jsou předloženy ke schválení zastupitelstvu. 
Jedná se o 2 žadatele. Prvním žadatelem je Sluňákov, centrum ekologických aktivit, 
který žádá částku 800 tis. Kč (navrženo na základě projednání ve Výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost ZOK). Druhým žadatelem je Středisko volného času  
a zařízení pro další vzdělávání pedagogických pracovníků Doris Šumperk na provoz 
Střediska ekologické výchovy Švagrov, kde schvalujeme částku 500 tis. Kč.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/45/2023 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
Martin Jirotka nahlásil hejtmanovi technický problém s hlasováním, jeho záměrem 
bylo hlasovat pro návrh. 
 
Oprava hlasování č. 25: 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
 
 
 

33. Dotační program 10_03_Program pro vzdělávání ve zdravotnictví 
v roce 2023 – vyhlášení 
34. Dotační program 10_01_Program na podporu zdraví a zdravého 
životního stylu v roce 2023, DT 10_01_02_Podpora významných aktivit 
v oblasti zdravotnictví – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Okomentoval materiály týkající se dotačních 
programů v oblasti zdravotnictví. Informoval o alokované částce v rozpočtu OK pro 
předložené DP. Dále uvedl počet přijatých a hodnocených žádostí o dotaci. 
 

Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 33–34: 
33. Dotační program 10_03_Program pro vzdělávání ve zdravotnictví v roce 
2023 – vyhlášení – UZ/14/46/2023 
34. Dotační program 10_01_Program na podporu zdraví a zdravého životního 
stylu v roce 2023, DT 10_01_02_Podpora významných aktivit v oblasti 
zdravotnictví – vyhodnocení – UZ/14/47/2023 
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Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 26 
 

 
 
35. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti sociální   
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Po projednání v Komisi pro rodinu a sociální 
záležitosti ROK a na základě doporučení ROK navrhujeme nevyhovět žádosti 
o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu OK příjemci Domov seniorů Komárov, 
zapsaný ústav, ve výši 300 tis. Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/48/2023 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 

36. Žádosti o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu 
Olomouckého kraje v oblasti sociální   
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek a okomentoval předložený materiál týkající 
se schválení žádostí poskytovatelů sociálních služeb z řad neziskového sektoru 
o návratné finanční výpomoci z rozpočtu OK. Jedná se o 2 žádosti organizace Charita 
Hranice. V první žádosti organizace žádala o návratnou finanční výpomoc ve výši  
15 mil Kč. V případě druhé žádosti se jedná o předfinancování projektu nákupů 
nízkoemisních automobilů pro terénní sociální službu pro pečovatelskou službu. 
Navrhujeme dál dodržet hranici maximálně 5 mil. Kč jako u předchozích žádostí. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/49/2023 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 
 

37. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2023 – vyhodnocení  
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Poděkoval za podporu kolegům v ROK, 
protože díky zlepšenému hospodaření mohou původní alokaci 5 363 tis. Kč na celý 
tento program navýšit o 3 mil. Kč a to primárně v oblastech podpory prorodinných 
aktivit a v oblasti podpory aktivit směřujících k sociálnímu začleňování. V oblasti 
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podpory prevence kriminality se alokace ukázala jako dostačující. V oblastech 
prorodinných aktivit a v oblastech sociálního začleňování nebyla alokace několik let 
valorizována.  
Dále stručně shrnul vyhodnocení jednotlivých oblastí DP dle předloženého materiálu. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/50/2023 
Přítomno 50, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 
 

38. Aktualizace plánu investic na rok 2023  
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek. Okomentoval zařazení nových investičních akcí 
v oblasti školství, kultury a zdravotnictví pro rok 2023 dle důvodové zprávy. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům promítána – 
v části usnesení č. 1 byly odstraněny položky (Odpovídá a Realizuje).  
  
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/51/2023 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 
 

39. Projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů 
ke schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek a shrnul projekty týkající se spolufinancování 
projektů. Podrobnosti k jednotlivým projektům jsou uvedeny v tabulce přílohy 
usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/52/2023 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
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40. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 
2023 – vyhodnocení 
41. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2023 – vyhodnocení 
 
Jan Šafařík uvedl sloučené body č. 40–41, které se týkají vyhodnocení DP. U bodu 
40 činí celková alokace tohoto DP 650 tis. Kč ve 2 DT. U bodu 41 je alokace 37 mil. Kč 
na 3 DT. S ohledem na velký zájem o tento tradiční DP ROK projednala a odsouhlasila 
navýšení o 15 mil. Kč na celkový finanční objem 52 mil. Kč. 
Dále stručně shrnul vyhodnocení jednotlivých DP dle předložených materiálů. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k  bodům 40–41: 
40. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 2023 – 
vyhodnocení – UZ/14/53/2023 
41. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 
2023 – vyhodnocení – UZ/14/54/2023 
 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 32 
 
 
 

42. Implementace Strategie rozvoje územního obvodu Olomouckého 
kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Souhrnné hodnocení je uvedeno ve Zprávě 
o plnění cílů strategie za rok 2022. Zpráva také zmiňuje sledování monitorovacích 
indikátorů. Obsahem materiálu je také příloha hodnocení plnění priorit. Z pohledu 
sledování plnění strategie jsou důležité tzv. vlajkové projekty, tudíž další přílohou je 
přehled činností realizovaných v roce 2022 pro tyto vlajkové projekty. Poslední 
přílohou je návrh akčního plánu vlajkových projektů na období 2023–2025. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/55/2023 
Přítomno 50, pro 36, proti 0, zdržel se 12, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
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43. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického 
rozvoje 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Zastupitelstvu je předložena individuální žádost  
o dotaci v oblasti strategického rozvoje, konkrétně od paní Venduly Patalové na 
založení reklamní agentury Vyšívací stroj ve výši 300 tis. Kč. Rada OK doporučuje 
nevyhovět této žádosti. Odůvodnění a další podrobnosti jsou obsahem materiálu. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/56/2023 
Přítomno 48, pro 31, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 
 

44. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů – vyhodnocení  
 
Dne 18. 4. 2023 byla v aplikaci Předlohy k dispozici NOVÁ VERZE důvodové zprávy 
k materiálu č. 44. Ve stejném termínu byla nová verze důvodové zprávy k dispozici veřejnosti. 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová – materiál se týká vyhodnocení 4 DT  
v oblasti cestovního ruchu a vnějších vztahů.  
Stručně popsala vyhodnocení jednotlivých DT dle předloženého materiálu 
a upozornila na navýšení DT č. 4 o 2 mil. Kč. Doporučil tak i Výbor pro rozvoj 
cestovního ruchu ZOK, aby mohly být uspokojeny projekty, které dosáhly bodového 
hodnocení ve výši 66 bodů. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/57/2023 
Přítomno 48, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 

45. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu 
a vnějších vztahů  
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Jedná se o poskytnutí 2 individuálních 
žádostí – projektu Olomouc region Card ve výši 371 800 Kč a Klubu českých turistů ve 
výši 400 tis. Kč.   
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
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Vladimír Lichnovský se dotázal, zda již Olomouc region Card dospěla do digitální 
podoby? 
 
Milada Sokolová: Ano, dospěla do digitální podoby.  
  
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/58/2023 
Přítomno 47, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 

 
 
 
46. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 
mezi Olomouckým krajem a obcí Vernířovice  
47. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí návratné finanční 
výpomoci mezi Olomouckým krajem a Jeseníky – Sdružení cestovního 
ruchu  
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová a okomentovala předložené materiály 
týkající se dodatků k veřejnoprávním smlouvám dle jednotlivých příloh usnesení.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 46–47: 
46. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 
podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2022 mezi Olomouckým 
krajem a obcí Vernířovice – UZ/14/59/2023 
47. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí návratné finanční 
výpomoci mezi Olomouckým krajem a Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu – 
UZ/14/60/2023  
 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 37 
 
 
 

48. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém 
kraji v roce 2023, dotační titul 06_02_04_Podpora mládežnických 
reprezentantů ČR (do 21 let) z Olomouckého kraje – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha a stručně popsal vyhodnocení DP dle 
předloženého materiálu. Dodal, že i v tomto DP byla navýšena částka dle důvodové 
zprávy a celkově na tento program byla vyčleněna částka převyšující 3 mil. Kč. 
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/61/2023 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 
 

49. Smlouva č. 78S/2023 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního 
fondu dopravní infrastruktury na rok 2023 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Stručně okomentoval materiál ve věci příspěvku 
ze SFDI pro rok 2023, kdy po projednání bude doplněn seznam, který je přílohou 
tohoto materiálu. Doplnil, že pro letošní rok budou disponovat s celkovou částkou 
převyšující 500 mil. Kč.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/62/2023 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
 
 

50. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v dotačním programu Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2022 mezi 
Olomouckým krajem a obcí Troubelice 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Obec Troubelice požádala o prodloužení 
termínu vyúčtování finančních prostředků, a to z důvodu pozdějšího zahájení stavby. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/63/2023 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 

51. Dodatek ke zřizovací listině příspěvkové organizace v oblasti kultury 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek a stručně informoval přítomné o dodatku ke 
zřizovací listině příspěvkové organizace Vlastivědného muzea v Šumperku. 
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/64/2023 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
 

52. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek a stručně okomentoval dodatek ke zřizovací 
listině příspěvkové organizace Domov Alfreda Skeneho Pavlovice u Přerova.   
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/65/2023 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 
 

53. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v dotačním programu „Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“- mezi 
Olomouckým krajem a Kanalizace ČOV svazek obcí Pěnčín – Laškov: 
stavba „Obec Pěnčín – stoková síť“ 
54. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v dotačním programu „Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“- mezi 
Olomouckým krajem a Kanalizace ČOV svazek obcí Pěnčín – Laškov: 
stavba „Obec Laškov-ČOV  a stoková síť“ 
 
Martin Šmída uvedl body 53–54 týkající se dodatků k veřejnoprávním smlouvám 
o poskytnutí dotací obcím Pěnčín a Laškov. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 53–54: 
53. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním 
programu „Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“- mezi Olomouckým krajem 
a Kanalizace ČOV svazek obcí Pěnčín – Laškov: stavba „Obec Pěnčín – stoková 
síť“ – UZ/14/66/2023 
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54. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v dotačním 
programu „Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“- mezi Olomouckým krajem 
a Kanalizace ČOV svazek obcí Pěnčín – Laškov: stavba „Obec Laškov-ČOV  
a stoková síť“ – UZ/14/67/2023 
 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 43 
 
 
 

55. Nominace do dozorčí rady Servisní společnosti odpady 
Olomouckého kraje, a.s.  
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída – v tomto bodě je schvalována nominace do 
funkce člena dozorčí rady společnosti Servisní společnosti odpady Olomouckého 
kraje, a.s., zastupitele Tomáše Vlazla. Důvodem je odchod bývalého vedoucího 
odboru a člena dozorčí rady Josefa Veselského do důchodu.  
Poděkoval Josefu Veselskému za jeho dlouholetou činnost jako vedoucí odboru 
životního prostředí Krajského úřadu OK.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/68/2023 
Přítomno 49, pro 32, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
Dalibor Horák nahlásil hejtmanovi technický problém s hlasováním, jeho záměrem 
bylo hlasovat pro návrh. 
 
Oprava hlasování č. 44: 
Přítomno 49, pro 33, proti 0, zdržel se 14, nehlasovali 2 
 
 
 

56. Organizační a finanční zabezpečení soutěží a přehlídek 
v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec – materiál se týká revokace usnesení dodatku 
ke smlouvě se školským zařízením Sportcentrum – dům dětí a mládeže Prostějov, což 
je příspěvková organizace volnočasových aktivit města Prostějova, která pro nás dělá 
soutěže pro okres Prostějov. Dále je zastupitelstvu předložen nový dodatek, ve kterém 
se přesně specifikuje, jaké částky byly vynaloženy na tyto soutěže.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
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V rámci bodu 56 proběhla technická diskuze k hlasování č. 44 (bod 55): 
 
Ladislav Okleštěk: Děkuji za slovo pane hejtmane, hlásil jsem se v bodu 55, jak jste 
opravil počet pro 32 na 33 po reakci kolegy Horáka. Byl bych pro, abychom 
do budoucna toto zohlednili v jednacím řádu. Stačí tady nějaký výkřik a podle toho se 
upravuje hlasování. Hlasujme znovu, nebo si schvalme, že se mění hlasování. Mohou 
být hlasování o jeden hlas a uvádět třeba i v omyl. Poprosil bych, aby to nebylo závislé 
jen na tom, že zde někdo něco vykřikne, ale na nějakém procesu. 
 
Josef Suchánek: Děkuji za poznámku, určitě se musíme chovat věrohodně. 
Kdybychom byli někde na hraně hlasování, tak bychom ho opravdu zopakovali celé. 
Společně s organizačním oddělením se zamyslíme, jak tuto záležitost eventuálně 
upravit. Prosím nás všechny, abychom udrželi svou pozornost, vydrželi do konce 
tohoto jednání a hlasovali pokud možno řádně. A v případě nějaké technické chyby, 
což se může stát, o tom komunikovali.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům k bodu 56. K projednávanému 
materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/69/2023 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 
 

57. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství  
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Stručně okomentoval 2 žádosti o individuální 
dotaci v oblasti školství. Jedná se o žádosti školských zařízení, které byly pověřeny 
k organizaci a zabezpečení soutěží – Doris Šumperk v částce 213 161 Kč 
a Sportcentrum – dům dětí a mládeže Prostějov v částce 224 380 Kč. Částky pro 
jednotlivá zařízení jsou z 80 % hrazeny ze státního rozpočtu ministerstvem školství, 
mládeže a tělovýchovy a z 20 % finančními prostředky z rozpočtu kraje. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/14/70/2023 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 
 

58. Různé 
 
Bod uvedl Josef Suchánek a vyzval zastupitele k dotazům. 
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Ladislav Okleštěk: Náš klub hnutí ANO 2011 podpořil všechny DT, ač v některých 
případech máme problém s nedostatečně alokovanými prostředky. Nasazovali jste 
prostředky níž a přidáváte postupně, za což vás chválím. Samozřejmě věřím, že jak 
budete končit, tak budete tam, kde jsme končili my. Na druhé straně jsem slyšel, že 
tyto možnosti jsou díky zlepšenému hospodaření. Může to říci jenom ten, kdo neví,  
o čem mluví, protože hospodaření je nějakým způsobem nastaveno a situace je taková 
díky zvýšenému výběru například DPH do státního rozpočtu a podílování, to jen pro 
upřesnění. Mrzí mě, že v DT nejsou uspokojení ve větším počtu žadatelé, ale aspoň 
jsme v maximální míře podpořili to, co bylo možné. 
Dále předeslal, že odsuzují konflikt na Ukrajině a to, co se tam odehrává. Zmínil, že ve 
veřejném prostoru však často zní, že je nadužíván symbol ukrajinské a jiných vlajek. 
Apeloval na to, aby ROK prověřila užívání symbolů jiných států z hlediska legislativy  
a nedocházelo k porušení zákona. 
 
Josef Suchánek: Děkuji v prvním bodě za pochvalu radě a jejímu dobrému 
hospodaření, jsme si toho také vědomi. Co se týče druhé poznámky, pokud by kdokoli 
měl pocit, že ukrajinská vlajka vlaje od počátku brutální agrese fašistického Ruska na 
Ukrajinu protizákonně, tak prosím, abyste nám to sdělili. Určitě nezákonně postupovat 
nechceme a zkontrolujeme si vznesenou námitku. V případě, že nejednáme v souladu 
s pravidly nebo se zákonem, přijme k tomu ROK usnesení.  
 
Miroslav Žbánek se omluvil za nepřítomnost v úvodní části jednání z důvodu nutné 
účasti na konferenci tajemníků městských a obecních úřadů ČR. Otevřel téma, které 
aktuálně hýbe veřejným prostorem na úrovni samospráv, a to je rušení poboček České 
pošty (ČP). Na úvod poznamenal, že ví o probíhajícím jednání k danému tématu pana 
hejtmana na úrovni samospráv. Seznámil přítomné o situaci ve městě Olomouci  
a obrátil se na ostatní kolegy starosty, pokud by se chtěli také zapojit. Sdělil, že město 
Olomouc odmítlo způsob a formu, jakou bylo s rušením poboček ČP informováno, aniž 
by to s městem bylo projednáváno. Stanovisko města Olomouce je v tomto duchu 
identické a shodné i s oficiálním stanoviskem Svazu měst a obcí. Informoval, že na 
jednání se zástupcem ČP tlumočili požadavek na zachování pošty v městské části 
Holice, která nenaplňuje parametry stanovené ČP a rovněž poznamenal, že její 
přesunutí na poštu u hlavního vlakového nádraží může do budoucna působit další 
zejména dopravní problémy v této lokalitě. Další připomínka směřovala k rušení pošty 
na Horním náměstí. V tomto směru se obrátili písemně jak na vedení ČP, tak na pana 
ministra Rakušana a na Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, jemuž 
patří budova poštovního paláce na Horním náměstí. V žádosti stálo, že město 
Olomouc má zájem získat a nabýt tento objekt zejména v souvislosti s oznámením 
Krajského ředitelství policie, že k 31. 12. 2023 s městem již neprodlouží smlouvu  
o využívání prostor, které mnozí Olomoučané znají na ulici Vejdovského, tzn. agenda 
řidičů a evidence dopravních vozidel. K tomu dodal, že by reálně od 1. 1. 2024 nebylo 
kde vykonávat tuto agendu, pakliže by nedošlo k další dohodě s Policií ČR. Považuje 
to za téma, které výrazně překračuje i samostatnou působnost města Olomouce, 
protože se jedná o přenesenou působnost, výkon státní správy, který je zajišťován 
nejenom pro občany města Olomouce, ale i širšího okolí. Požádal, aby případně i OK 
podpořil město politicky v tom, aby k dohodě mezi státem a městem Olomoucí mohlo 
dojít. Sdělil, že získali prostory, které mohou různými dislokacemi pracovišť, zejména 
státní správy, zajistit výkon zmíněné agendy i po 1. 1. 2024. Zároveň také nabídli ČP, 
že by v budově dál mohli nějakou formou alespoň základní poštovní služby nabízet  
v případě, že by se uvolnila například pošta na nám. Republiky. Závěrem dodal, že 
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považuje za důležité o těchto krocích statutárního města Olomouce informovat i kolegy 
z kraje a poprosit i o politickou podporu. Nedomnívá se, že jde nějakým způsobem  
o politický střet, ale je to o věcných argumentech, zajištění dostupnosti nejenom 
poštovních, ale dalších státních služeb v krajském městě pro občany kraje. 
 
Josef Suchánek: Děkuji, pane primátore, chtěl bych ujistit, že problémy nejen 
krajského města nás velmi zajímají. Potvrzuji i to, co říká pan primátor, že opticky 
nejsou splněna kritéria, která byla v médiích, týkající se dochozí vzdálenosti 
jednotlivých občanů do dané pobočky. Zrekapituluji, že rušení poboček ČP v rámci OK 
se týká celkem 20 míst v 7 obcích s rozšířenou působností (ORP). V minulém týdnu 
jsem starostům těchto ORP napsal e-mail, ve kterém jsem je informoval o jednání, 
které budu mít, tento týden s vedením ČP. V principu tato jednání probíhají na úrovni 
vedení měst a vedení ČP, ale ČP nabídla tuto možnost také všem krajům. Ve svém 
přípise jsem nabídl primátorům a starostům, že pokud mají nějaké argumenty pro toto 
mé individuální jednání s vedením ČP, velmi rád je zahrnu do svých argumentů. Na  
e-mail mi zareagoval pan starosta města Litovel, se kterým budu ještě jednat 
telefonicky. S primátory a starosty, od kterých budu mít zpětnou vazbu, budu ještě před 
čtvrteční schůzkou jednat a od ČP se pokusím zjistit, jaké další vlivy do svých 
rozhodnutí zahrnují. Máme jen konzultační možnost, nemáme žádné mocenské nebo 
kompetenční pravomoci něco rozhodovat. 
 
Petr Vrána: Rád bych se vyjádřil k tématu pošty z pozice statutárního města Přerova. 
Děkuji za nabídku pomoci, která od vás, pane hejtmane, přišla koncem minulého 
týdne. Tuto záležitost řeším už asi měsíc a musím říci, že bezúspěšně. Oslovuji od 
ministra Rakušana až po vedení Českého telekomunikačního úřadu a ČP. Měl jsem 
informace ještě předtím, než došlo k rozhodnutí o redukci poboček v Přerově ze 4 na  
2 a chtěl jsem schůzku s ČP, ta mi byla přislíbena a poté odmítnuta. Následně ke mně 
přišel pracovník ČP, který řekl, že nemám mandát o ničem rozhodnout. Řekl jsem mu 
argumenty, proč by neměla být zrušena pobočka v Přerově-Předmostí. Pro vaši 
informaci sídliště Předmostí má 4,5 tis. obyvatel a jsou tam spádové místní části 
Čekyně, Žeravice, Penčice a Vinary, což dohromady znamená 6,5 tisíc lidí. Většina, 
kteří tuto poštu využívají, jsou starší lidé, pro které když přijdou o „předměstskou“ 
pobočku, je to problém a budou muset jezdit až na nádraží. Pane hejtmane, mám 
připravenou reakci a budu rád, když nás v této věci podpoříte. Když u mě byla paní 
senátorka Seitlová, ptala se, jak bychom mohli tomu Přerovu pomoci. Paní senátorko, 
já vás tedy poprosím, jestli byste nám mohla pomoci v této věci komunikovat třeba  
s vládní garniturou, která je nyní u moci. 
 
Josef Suchánek: Pokud máte připravenu nějakou argumentaci, kterou mi můžete 
poslat, nebo si zavoláme? 
 
Petr Vrána: Mám to připravené, pošlu vám e-mailem. Děkuji.  
 
Josef Suchánek: Zohledním vaše argumenty a přidám je do svého argumentačního 
seznamu.  
Vyzval zastupitele k dalším dotazům. 
 
Ladislav Okleštěk: Přidávám se k tématu pošt a je třeba říci, že už od 6. 4, kdy jsem 
oslovil na půdě poslanecké sněmovny pana ministra Rakušana, se tímto tématem 
intenzivně ve veřejném prostoru zabýváme. Jsem předsedou Výboru pro veřejnou 
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správu a regionální rozvoj Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, kde jsme toto téma 
také řešili s předsednictvem výboru. Došli jsme k závěru, že necháme ještě 
nadechnout ministerstvo vnitra, to bylo ale někdy v termínu 4. – 5. 4. Z titulu funkce 
předsedy jsem požádal pana Rakušana, aby s obcemi, kde se pošta ruší, 
komunikovali, a aby nabídli alespoň Pošta Partner, protože ty obce by na to mnohdy 
slyšely. Co dostávám zpětnou vazbu, protože mluvím se starosty z celé republiky, není 
to nabídka Pošta Partner, ale Pošta Partner plus, která občas zaznívá a ta znamená, 
že si budou platit v podstatě úplně vše. Poprosil bych, abyste z titulu funkce hejtmana 
na ně přes Asociaci krajů ČR (AKČR) přitlačil. Nejste outsideři, jste partneři.  Věřím, 
že nějaké kroky AKČR již podnikla a podnikne i další, děláme to pro lidi. Nikdo 
nezpochybňuje, že je třeba nějakým způsobem restrukturalizovat poštu, ale kroky musí 
být koordinovány a musí se nastavit, co od pošty vlastně očekáváme.  
 
Josef Suchánek: Děkuji, téma Pošta Partner zahrnu k bodům na čtvrteční jednání 
a zjistím, jak vypadá aktivita na úrovni Rady AKČR. Myslím si, že teď nebylo na 
programu dělat nějakou výzvu, ale beru si vaši poznámku jako námět pro tuto debatu 
v rámci Rady AKČR.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
 
Josef Suchánek poděkoval zastupitelům za účast na zasedání a avizoval další 
zasedání v červnu.  
 
 
 
 
 
 
 
Josef Suchánek ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 12:20 hod. 
 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 14. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 24. 4. 2023“ a Přehled jmenovitého hlasování 
z 14. zasedání ZOK konaného dne 24. 4. 2023. Podkladové materiály z 14. zasedání 
Zastupitelstva Olomouckého kraje konaného dne 24. 4. 2023 jsou k dispozici na 
webových stránkách ZOK. 

 
 
 
 
Zápis pořízen dne: 27. 4. 2023 
Zapsala: Aneta Seidlová 
 Vendula Stašková     
 
 
 

https://www.olkraj.cz/usneseni-z-14-zasedani-zok-konaneho-dne-24-04-2023-cl-5944.html
https://www.olkraj.cz/usneseni-z-14-zasedani-zok-konaneho-dne-24-04-2023-cl-5944.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zok/24-04-2023/start.html
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V Olomouci dne:  28. 4. 2023 
          
 
 
 
          
            Josef Suchánek 
        hejtman Olomouckého kraje, v. r. 
 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
               Martin Jirotka                                                          Jana Konvičková 
          člen zastupitelstva, v. r.                                          členka zastupitelstva, v. r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
            Marta Husičková                                                          Hana Vacková 
       členka zastupitelstva, v. r.                                         členka zastupitelstva, v. r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
                 Martin Eliáš         
          člen zastupitelstva, v. r. 
 
 


